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14 חודשים מאז תחילת המלחמה - רפתות בחזית פרויקט מיוחד

הגליל המערבי, ללא ספק מהאזורים היפים בארץ, חבל 
ארץ שנפגע קשה מאוד בחודשים האחרונים למלחמה וידע 

אזעקות, מטחי טילים, כטב"מים, הרוגים ונזקים כבדים 
ברכוש. וזאת כמובן בנוסף לפגיעה האנושה בענף התיירות 

שקרס לחלוטין , במסחר ובתעשיה., כלכלית קשה בערים 
נהריה, עכו ויישובי האזור. ועכשיו שקט ועדיין הישראלים 
לא ממהרים לחזור לשוק בעכו ולנהריה. כעת זמן לשיקום 

ובחינת נזקים והשאלה הגדולה, כמה זמן תחזיק הפסקת האש 

רפתני הגליל המערבי כמו גם תושבי האזור, מנסים להתרגל לשקט 
ששב לאזור לאחר 14 חודשי מלחמה, תחת אש טילים, כטב"מים 
ואזעקות. רפתות הגליל המשיכו כמובן בייצור חלב וכחודש לאחר 

הפסקת האש, שגרה זו מילה נחשקת. זיו שלזינגר רפת גליל מערבי 
"שנה מאתגרת בכל המובנים". דיווח מרפתות האזור •

ראובן זלץ

רפתות הגליל המערבי
השקט שלאחר 

הסערה 

גג חדש ברפת מעלה

והאם תושבי האזור שברחו למרכז, יכולים לחזור הביתה. 
מבחינת רפתני האזור, יום חמישי שהיינו שם, הוא עוד יום 

עבודה, המלחמה לא פגעה בעבודתם וכמו בעוטף ובצפון 
הגליל, הרפתנים והחקלאים, מוכיחים שוב, חוסן ועבודה, 

לעיתים בתנאים קשים. כעת כולם שם ממתינים שגרה, לשקט 
ולממשלה, שתדע תקצב ולהשקיע משאבים באזור ולהחזירו 

למסלול טרם המלחמה.  
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לא הפסקנו יום אחד לעבוד 
ולזכות העובדים חייב לציין 

שאף אחד לא עזב וכולם הגיעו 
לעבודה. היתה קצת הרגשה 

של מילואים

הכניסה לרפת יפה ומזמינה, זה הבייבי של ירדן הממשיך את דרכו של זאביק. 
רפת משותפת של מעיין ברוך ולוחמי הגיטאות, 7.750 מיליון ליטר מכסה 

כ-670 חולבות, 440 עגלות. השותפות הראשונה בין רפתות קיבוציות שקמה 
בישראל, מכון קרוסלה, 40 עמדות שנבנה ב-2017, מרכז מזון עצמאי, תזונאי 

מלווה, רן בן גיגי ממילובר, חלב מסופק לשטראוס  •

רפת מעלה

אריה היתה כאן הרגשה של מילואים
מנהל הרפת, אריה אלברג, 46, מגיל 14 רפתן, חבר קיבוץ עין 
המפרץ, 5 שנים ברפת, החליף את זאביק האגדי. אריה ניהל 

בעבר את רפת גליל מערבי. על הצוות שלו אומר אריה "הצוות 
מאוד הטרוגני, יש לנו את ירדן גינסבורג, מס' 2 בן המקום, 

4 תאילנדים, 4 סטודנטים מטנזניה, 5 עובדים מכפרי האזור, 
בחור מעכו. הצוות עבר הרבה טלטלות בשנים האחרונות, 

החלטנו לעבוד על בסיס עובדים זרים ולנסות ולטפח אנשים 
מקצועיים שילכו איתנו דרך". באשר לרפואת העדר  "אני 

עובד עם הרופא ארז יונאי, אני מאוד אוהב את ארז, בקשרים 
טובים. אנחנו לא עושים רפואת עדר, כבר הרבה זמן".

סכם השנה האחרונה?
"שנה מאתגרת, זה החל בזה שהעובדים הזרים עזבו, המשיך 
בזה שחטפנו כאן טילים. לא הפסקנו יום אחד לעבוד ולזכות 
העובדים חייב לציין שאף אחד לא עזב וכולם הגיעו לעבודה. 
היתה קצת הרגשה של מילואים. יחסית אנחנו הכי עורפיים 

באזור, ידענו מתי לא להתפזר, בגדול אנחנו עבדנו רגיל".

הסוד לניהול הרפת?
"ניהול משתף, גם לעובד הפשוט יש אחריות על מעשיו, 

האצלת סמכויות, בגדול יש כאן צוות שאפשר לסמוך עליו. 
סדר יום מוגדר, דבר חשוב מאוד, בסוף הרפת היא סל פעולות 

קטנות שצריך לעשות אותם טוב, כל רפת והאמת והצרכים 
שלה". 

 וכרפתן וותיק איך אתה רואה את עתיד 
ענף החלב?

"ענף החלב שלנו, חייב עוד רפורמה, הרפתות צריכות לגדול, 
יכול להיות שיש אזורים בארץ שלא חייבים לגדל בהם פרות. 
צריך יהיה להגדיל את יחידות הייצור, אנחנו חייבים להמשיך 

לייצר חלב בישראל, אין ברירה אחרת. דבר נוסף, לדעתי, 
הענף חייב להישאר מתוכנן, מבחינת מכסות הענף מנוהל נכון 

וטוב וצריך להמשיך כך. אני חושב שהגופים המרכזיים בענף 
מאוד חשובים, שיאון, החקלאית, ההתאחדות, אך לצד אמירה 
זו, הגופים הללו חייבים לעבור רפורמה ושינויים בהתאם לרוח 
הענף חייב רפורמה נוספת והגדלת הרפתות. אריה אלברגהתקופה והזמן. בסוף מישהו צריך לרכז את כל המידע ולשמור 


